

CHOLÉRA.

CHOLERA.

CAS DE CHOLÉRA DÉCLARÉS DANS LES PORTS DE L'ASIE DU 1^{er} JUILLET AU 15 SEPTEMBRE 1934. *

CHOLERA CASES REPORTED IN PORTS OF ASIA FROM JULY 1ST TO SEPTEMBER 15TH, 1934. *

Ville	Semaine se terminant le: — Week ended:											Index	Maximum	Minimum	Town
	7.VII	14.VII	21.VII	28.VII	4.VIII	11.VIII	18.VIII	25.VIII	1.IX	8.IX	15.IX				
Bombay	0	0	0	1	0	1	0	0	1	0	1§	1†	2† 1930	0†	Bombay
Madras	1	3	0	1	52	37	33	23	8	21	10	4†	15† 1928	0†	Madras
Vizagapatam	0	0	0	0	0	2	1	1	0	6	0	0†	0†	0†	Vizagapatam
Calcutta	86	78	64	66	49	46	43	44	44	30	32	9†	15† 1929	4†	Calcutta
Chittagong	1	1	4	3†	0	0	0	2	1	1	0	0†	0†	0†	Chittagong
Rangoun	0	0	0	0	0	0	0	0	0	0	0	0†	0†	0	Rangoun
Pnom-Penh	0	0	1†	0	2	0	0	0	0	0	0	0	1 1932	0	Pnom-Penh
Amoy	1a	0	0	0	0	3b	21 1927	0	Amoy
Hankéou	2	0	0	0	0	0	0	0	Hankow
Chang-Hai	0	0	0	2	1	0	0	0	0	0	0	.	.	.	Shanghai

* Cf. note p. 422. † Décès. — Deaths. § Importé. — Imported.

a) Suspect. — Suspected. b) Dans le calcul de la moyenne, l'année épidémique 1932 a été exclue. — In computing the average, the 1932 epidemic year has been excluded.

Asie: INDE BRITANNIQUE. — Au cours de la semaine finissant le 8 septembre, l'extension du choléra était enregistrée dans un district de la Présidence de Bombay, dans un district du Bengale, deux districts du Bihar et Orissa, deux districts de la Présidence de Madras, 8 des Provinces Unies et 11 des Provinces Centrales et Bérar. La fréquence saisonnière maximum du choléra paraît avoir été atteinte dans les Provinces Centrales au cours de cette dernière semaine: entre le 9 et le 15 septembre, le nombre des cas est passé de 4,008 (1,720 décès) à 3,535 (1,410 décès). Au cours de cette dernière semaine, 1,121 cas avec 430 décès ont été relevés dans la Présidence de Bombay, 167 (89 décès) dans la Présidence de Madras et 20 cas (10 décès) en Assam. Au Pendjab, 19 cas de choléra avec 11 décès avaient été signalés au cours de la semaine précédente.

Entre le 9 et le 15 septembre, 32 cas de choléra avec 7 décès ont été signalés à *Calcutta*, 10 cas avec 5 décès à *Madras* et 1 cas mortel importé à *Bombay*.

INDOCHINE FRANÇAISE. — Entre le 1^{er} et le 10 août, un cas mortel de choléra a été signalé à *Cantho*, en Cochinchine, et 2 cas avec un décès à *Pnom-Penh*, au Cambodge.

INDE FRANÇAISE. — Les cas de choléra enregistrés au cours des quatre semaines finissant le 25 août se répartissent comme suit:

	29.VII-4.VIII		5-11.VIII		12-18.VIII		19-26.VIII	
	C.	D.	C.	D.	C.	D.	C.	D.
Pondichéry (Territ.)	24	15	20	11	16	10	46	25
Karikal (Territ.)	—	—	—	—	7	3	9	3
Chandernagor	—	—	—	—	—	—	1	—

Asia: BRITISH INDIA. — During the week ended September 8th an extension of cholera was recorded in one district of the Bombay Presidency, in one district of Bengal, two districts of Bihar and Orissa, two districts of the Madras Presidency, 8 of the United Provinces and in 11 districts of the Central Provinces and Berar. The seasonal maximum of cholera incidence seems to have been reached in the Central Provinces during the latter week: between September 9th and 15th, the number of cases fell from 4,008 (1,720 deaths) to 3,535 (1,410 deaths). During this last week, 1,121 cases with 430 deaths were reported in the Bombay Presidency, 167 (89 deaths) in the Madras Presidency, and 20 cases (10 deaths) in Assam. In the Punjab, 19 cholera cases with 11 deaths were recorded during the preceding week.

Between September 9th and 15th, 32 cholera cases with 7 deaths were notified at *Calcutta*, 10 cases with 5 deaths at *Madras* and one imported fatal case at *Bombay*.

FRENCH INDO-CHINA. — Between August 1st and 10th, a fatal case of cholera was notified at *Cantho*, Cochin-China, and 2 cases with 1 death at *Pnom-Penh*, Cambodia.

FRENCH INDIA. — The cholera cases recorded during the 4 weeks ending August 25th, were distributed as follows: